
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 18. januar 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 57
I eftersynet af sygehusvæsenet foretaget af Indenrigs- og Sundhedsministeriet fremgår 
det, at private sygehuse har øget andelen af behandlinger efter Covid19, så de private 
sygehuse nu varetager 10 pct. i stedet for 5 pct. Kan ministeren svare på om det udeluk-
kende er patienter med lettere behandlingsbehov, som behandles på private hospitaler? 
Kan ministeren bekræfte, at det i mellemtiden fortsat er de offentlige sygehuse, som tager 
sig af komplicerede patienter – herunder patienter, der tager længere tid at behandle? 
Kan denne opgavefordelingen mellem det offentlige og private være en medvirkende 
årsag til produktivitetsfaldet i det offentlige sundhedsvæsen? Hvilken betydning har i givet 
fald den øgede behandlingsmasse på de private sygehuse for ventetiden på mere kompli-
cerede - men ikke livstruende og invaliderende sygdomme - på de offentlige sygehuse?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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